
Protokół Nr 5/24 
 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 27 listopada 2024r. 
godz. 11:30, w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Radna Jadwiga Wadowska-Gryzel – Przewodnicząca 
ww. Komisji. 
 
Lista obecności radnych Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu. 
 
Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji. 
 
Porządek obrad: 
1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 
2. Informacja nt. przyjęcia protokołu Nr 4/24 z dnia 25 września 2024 r. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. – 

proj. nr 3 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2024 r. 

- proj. nr 4 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2024 r. 

- proj. nr 5 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum Miasta Pabianic 

na lata 2025-2028 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic 

do zawierania porozumień dotyczących powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej im. 
Jana Lorentowicza w Pabianicach zadań Powiatowej Biblioteki Publicznej dla Powiatu 
Pabianickiego 

8. Sprawy różne: 
- Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych 2023/2024 
- protokół z posiedzenia Rady Sportu w dniu 22.10.2024 r. 
 

Ad.1. 
Przewodnicząca Komisji Jadwiga Wadowska-Gryzel przywitała radnych i gości następnie 
otworzyła obrady komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do przedstawionego porządku obrad nie 
wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty.  
 
Ad.2. 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że nie zgłoszono żadnych uwag do treści 
wyłożonego protokołu Nr 4/24 z dnia 25 września 2024 r. w związku z tym uważa protokół 
za przyjęty. 
 
Ad. 3. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska (dalej: Skarbnik Miasta) przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 3 (zał. nr 2). 
 
Uzasadnienie: 
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.467.757,01 zł, w tym:  
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 1.467.757,01 zł), w tym:  
- zwiększenie dochodów o kwotę 270.000,00 zł (SP), na § 0830  



- wpływy z usług (za korzystanie z wyżywienia),  
- zwiększenie dochodów o kwotę 304.500,00 zł na § 0670 - wpływy z opłat za korzystanie z 
wyżywienia w jednostkach realizujących zadania z zakresu wychowania przedszkolnego,  
- zwiększenie dochodów w kwocie 24.497,09 zł w związku z podpisanymi porozumieniami 
przez Miasto Pabianice z innymi gminami w sprawie międzygminnych punktów 
katechetycznych,  
- zwiększenie dochodów o kwotę 52.500,00 zł na § 0660 - wpływy z opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego,  
- zwiększenie dochodów o kwotę 18.759,92 zł w związku z wpływem odszkodowania od 
ubezpieczyciela na poczet likwidacji szkody (SP Nr 3 i SP Nr 13),  
- zwiększenie dochodów o kwotę 580.000,00 zł w związku z wypracowanymi dochodami z 
tytułu odsetek od środków pieniężnych na rachunkach bankowych i lokatach, - zwiększenie 
dochodów o kwotę 217.500,00 zł na § 0910 - wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z 
tytułu podatków i opłat, 
 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 1.467.757,01 zł, w tym:  
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 1.467.757,01 zł), w tym:  
- zwiększenie wydatków o kwotę 18.759,92 zł w SP Nr 3 i SP Nr 13 w grupie wydatków 
związanych z realizacją ich statutowych zadań w związku z wpływem odszkodowania od 
ubezpieczyciela,  
- zwiększenie wydatków o kwotę 24.497,09 zł w Wydziale Edukacji Kultury i Sportu i Szkole 
Podstawowej Nr 15 w związku z podpisanymi porozumieniami przez Miasto Pabianice z 
innymi gminami w sprawie międzygminnych punktów katechetycznych, w tym w grupie 
wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 24.195,42 zł oraz w grupie wydatki 
bieżące związane z realizacją ich statutowych zadań o kwotę 301,67 zł,  
- zwiększenie wydatków o kwotę 850.000,00 zł w Przedszkolach Miejskich w grupie 
wydatków wynagrodzenia i składki od nich naliczane,  
- zwiększenie wydatków o kwotę 574.500,00 zł w Szkołach Podstawowych oraz w 
Przedszkolach Miejskich w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań 
na zakup środków żywności. 
 
Radny Włodzimierz Stanek: Co było uszkodzone w SP 13 na hali sportowej? 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek: Było zalanie. Z góry woda 
zalała hol,  pomieszczenie jakieś i łazienkę. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 rok – projekt nr 3: 
 
Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Ad.4. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska (dalej: Skarbnik Miasta) przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 4 (zał. nr 3) 
 
Uzasadnienie: 
I. Dokonuje się zmian w planie wydatków bieżących polegających na: 
- zmniejszeniu wydatków w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami w grupie wydatków 
związanych z realizacją ich statutowych zadań w zakresie porządku na nieruchomościach 
gminnych w związku z mniejszymi kosztami niż zakładano na rok 2024 r. (kwota 60.000,00 
zł), i w grupie świadczenia na rzecz osób fizycznych w związku małym 



prawdopodobieństwem wypłat w 2024 r. w wyniku toczącej się korespondencji z 
wierzycielami (kwota 200.000,00 zł), 
- zmniejszeniu wydatków w Wydziale Urbanistyki w grupie wydatków związanych z 
realizacją ich statutowych zadań (kwota 14.000,00 zł), w grupie świadczenia na rzecz osób 
fizycznych (kwota 15.000,00 zł) , w grupie wynagrodzenia i składki od nich naliczane (kwota 
1.000,00 zł ) z uwagi na brak możliwości wykonania zaplanowanego budżetu na 2024 r. w 
związku z wprowadzoną w lipcu 2024 r. zmianą ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, 
- zwiększeniu wydatków w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu w grupie wynagrodzenia i 
składki od nich naliczane celem uzupełnienia części braków do końca roku w przedszkolach 
miejskich. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 4 
 
Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Ad.5. 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska (dalej: Skarbnik Miasta) przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 5 (zał. nr 4) 
 
Uzasadnienie: 
Dokonuje się przeniesienia wydatków majątkowych między rozdziałami 70001, 75818, 
80101 i 92601, w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 100.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne z 
przeznaczeniem na dotację celową dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej na realizację 
zadania pn.: „Zakup samochodu osobowo - dostawczego”, 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 40.000,00 zł w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu na 
realizację zadania pn. „Modernizacja hali sportowej przy ul. Orlej - wykonanie dokumentacji 
projektowej” w związku z przesunięciem terminu zakończenia realizacji zadania i wydatków 
z roku 2024 na rok 2025, 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 289.064,00 zł w Wydziale Inwestycji Miejskich na 
realizację zadania pn. „Budowa boiska ze sztuczną nawierzchnią do piłki nożnej wraz z 
kontenerowym zapleczem sanitarno-szatniowym i urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej - „edycja 8 RFPŁ” - zadania okołoprojektowe” w związku ze zmianą 
harmonogramu rzeczowo - finansowego realizowanej inwestycji w poszczególnych latach i 
przesunięciem wydatków z roku 2024 na rok 2025. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2024 r. - projekt nr 5 
 
Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Ad.6. 
Przewodnicząca Komicji Jadwiga Wadowska-Gryzel przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie powołania Rady Muzeum Miasta Pabianic na lata 2025-2028 (zał. nr 5) 
 
Uzasadnienie: 

Niniejsza uchwała finalizuje procedurę powołania Rady Muzeum Miasta Pabianic na 
lata 2025-2028.  



Przy muzeum państwowym i samorządowym działa Rada Muzeum. W skład Rady 
Muzeum powoływane są osoby, spośród kandydatów wskazanych przez jednostki 
samorządu terytorialnego, stowarzyszenia naukowe i twórcze, fundacje i inne instytucje 
wspierające działalność muzeum oraz dyrektora muzeum. 

Proponowani kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie funkcji członka Rady Muzeum. 
W świetle powyższego uznaje się za zasadne podjęcie przedmiotowej uchwały. 
 

Przewodnicząca Komisji odczytała skład Rady z projektu uchwały. 
 
Radny Włodzimierz Stanek: Jaki był klucz doboru kandydatów? 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek: Chcieliśmy aby to byli 
ludzie, którzy mają kontakt z kulturą i historią. Żeby byli takim ciałem doradczym, żeby znali 
problemy muzeum, żeby mogli doradzić, zaopiniować i pomóc. 
  
Radny Włodzimierz Stanek: To są funkcje społeczne? 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek : Tak 
 
Radny Marcin Krebs: Kto decydował o składzie? 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek: Muzeum plus ja. 
Rozumiem że pytanie tyczy się tego, czy można ten skład uzupełnić. Tak można się zgłosić 
i będzie podejmowana uchwała. 
 
Radny Waldemar Flajszer:  Wydaje mi się, że taka instytucja jak muzeum, patrząc na ten 
skład, to są osoby, które się na pewno znają na tematyce, ale rada nasza jest pominięta. 
Wnioskuję zatem o uzupełnienie składu o przedstawiciela Rady Miejskiej. Radnego 
możemy wskazać podczas sesji. 

 

Głosowania za rozszerzeniem Rady Muzeum o przedstawicieli Rady Miejskiej – 9,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Wniosek został przyjęty 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum Miasta Pabianic na lata 2025- 
2028 z przegłosowaną poprawką 
 
Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Ad.7. 
Przewodnicząca Komicji Jadwiga Wadowska-Gryzel przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do zawierania porozumień 
dotyczących powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Jana Lorentowicza w 
Pabianicach zadań Powiatowej Biblioteki Publicznej dla Powiatu Pabianickiego 
(zał. nr 6) 
 
Uzasadnienie: 
 Na podstawie art. 8 ust. 2a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 
gmina może wykonywać zadania z zakresu właściwości powiatu oraz zadania z zakresu 
właściwości województwa na podstawie porozumień z tymi jednostkami samorządu 



terytorialnego. W związku z tym w sprawie przyjęcia powyższych zadań gmina podejmuje 
uchwałę na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 11 wyżej wymienionej ustawy. Zgodnie z art. 19 ust 
3 ustawy z dnia 27 czerwca 1997 r. o bibliotekach powiat organizuje i prowadzi co najmniej 
jedną powiatową bibliotekę publiczną. Zadania powiatowej biblioteki publicznej może 
wykonywać, na podstawie porozumienia, wojewódzka lub gminna biblioteka publiczna 
działająca i mająca swoją siedzibę na obszarze powiatu. 
 Wobec powyższego podjęcie uchwały na kolejną kadencję Rady Miejskiej w 
Pabianicach czyli na okres od 2024 r. do 2029 r. uznaje się za zasadne. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Pabianic do zawierania 
porozumień dotyczących powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Jana 
Lorentowicza w Pabianicach zadań Powiatowej Biblioteki Publicznej dla Powiatu 
Pabianickiego  
 
Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 
Ad.8. 
Sprawy różne: 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że radni otrzymali w systemie EOD do 
zapoznania: 
- Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych 2023/2024 (zał. nr 7), poinformowała też, że 
nie ma na Komisji Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu, gdyż musiał się dzisiaj 
stawić w Kuratorium w związku z tym wszelkie pytania dotyczące sprawozdania prosił 
kierować do niego w formie pisemnej, wówczas na nie odpowie. 
 
- protokół z posiedzenia Rady Sportu w dniu 22.10.2024 r. (zał. nr 8). 
 
Nie wniesiono do nich żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w związku z ilością komisji i sesji w grudniu, 
kolejna wizytacja placówki oświatowej w ramach  podkomisji odbędzie się 8 stycznia, a 
placówkę komisja wybierze na kolejnej komisji 4 grudnia.  
 
Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Jadwiga Wadowska-Gryzel 
zamknęła posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o godz. 11:50 
 
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczyła: 
 
 
Katarzyna Durajska     Jadwiga Wadowska-Gryzel 


